

## OCCUPATIONAL SAFETY AND HEALTH POLICY- OSH

NRC endeavors to develop its services to better cater for the community's needs based on the latest scientific methods of drug addiction treatment.

The National Rehabilitation Centre (NRC) recognizes that it can only achieve the goals of the mission statement and its strategic objectives by improving the Occupational Safety and Health (OSH) performance of its activities and by understanding the needs of the patients, their families and their communities in the local society and stakeholders now and in the future.

1. The National Rehabilitation Center has an ethical as well as legal responsibility to provide a safe and healthy environment for the public to receive health care services and staff as well as contractors to perform their duties.

2. Occupational Safety Health (OSH) is primary management responsibilities, as well as the responsibilities of each employee.

3. NRC aspire to eliminate all risks to Occupational safety health, and where elimination is not reasonably practicable, to reduce risks to health and safety As Low As Reasonably Practicable - ALARP

4. To fulfill this National Rehabilitation Centre is committed to:

- 4.1 Develop, establish, and maintain an Occupational Safety Health Management system - OSHMS that is consistent with the nature and scale of NRC operations and in compliance Abu Dhabi Occupational Safety health management system framework- OSHAD- SF-VERSION 3.1-March-2017.
- 4.2 Maintain compliance with Department of Health OSH Policy illustrated in health care sector OSHMS requirements.
- 4.3 Prevent injury and illness to the employees, patients and visitors as well as enhancing employees' health and well-being.
- 4.4 Actively identify and manage workplace occupational health and safety risks, through the systematic identification of hazards, evaluation of their risks and implementation of effective risk controls.
- 4.5 Ensure hazards and incidents are promptly reported, investigated where appropriate, and control measures are implemented to eliminate or minimize the risk of recurrence.
- 4.6 Define documents and communicating occupational health and safety responsibilities, authority to act and reporting requirements for personnel at all levels in the workplace.
- 4.7 Provide appropriate financial and physical resources to ensure the effective implementation of the OSHMS (including Legislative compliance).
- 4.8 Engage appropriate qualified and competent personnel to ensure the effective implementation of the OSHMS.
- 4.9 Establish, monitor and review OSH targets and objectives towards elimination of work-related illnesses/Injuries/Incidents and accidents by actively implementing:
  - (a) Smoke and tobacco free healthcare facility.
  - (b) Comprehensive Hazard Identification and risk Management program.
  - (c) Occupational health and medical surveillance/Workplace willingness programs.
  - (d) Safe working procedures in handling hazardous materials including waste management.
  - (e) Emergency Management Program.
  - (f) Inspections and audit program.
  - (g) Incident investigation reporting protocol.
  - (h) Contractors' management program.
  - (i) OSH communication and training Program.
  - (j) OSH documents control and retention process.
- 4.10 Maintain Physical infrastructure, including buildings, plants, and equipment's in a condition that ensures it is safe to use.
- 4.11 Identify and address OSH issues in the design and implementation of new projects.
- 4.12 Continually improve the OSH management system performance.

يسعى المركز الوطني للتأهيل إلى تطوير خدماته لتلبية احتياجات المجتمع بصورة أفضل معتمداً على أحدث الأساليب العلمية في علاج مرض الإدمان

كما يدرك المركز الوطني للتأهيل بأن تحقيق رسالته وأهدافه الاستراتيجية يكون من خلال تحسين أداء السلامة و الصحة المهنية لأنشطته وكذلك من خلال الفهم الكامل للاحتياجات الحالية والمستقبلية لمرضاهم وعائلاتهم والمجتمع المحلي والفئات المعنية الأخرى.

1. يتحمل المركز الوطني للتأهيل مسؤولية أخلاقية وقانونية لتوفير بيئة آمنة وصحية للجمهور لتلقي خدمات الرعاية الصحية والموظفين وكذلك المقاولين لأداء واجباتهم.

2. تعد صحة السلامة المهنية (OSH) من مسؤوليات الإدارة الأساسية، بالإضافة إلى مسؤوليات كل موظف.

3. يطمح المركز الوطني للتأهيل إلى القضاء على جميع المخاطر التي تهدد السلامة و الصحة المهنية ، وحيثما لا يكون التخلص منها عملياً بشكل معقول، فيكون من الممكن عملياً تقليل المخاطر على السلامة و الصحة المهنية إلى أدنى مستوى.

4. لتحقيق هذا المركز الوطني للتأهيل ملتزم بما يلي:

- 4.1 تطوير وإنشاء والمحافظة على نظام إدارة السلامة و الصحة المهنية - OSHMS والذي يتوافق مع طبيعة وحجم المركز الوطني للتأهيل وبما يتوافق مع إطار نظام إدارة الصحة والسلامة المهنية في أبوظبي - أوشاد-SF-الإصدار 3.1-مارس-2017.
- 4.2 الحفاظ على الامتثال لسياسة الصحة والسلامة المهنية - دائرة الصحة والخاصة بمتطلبات نظام إدارة السلامة والصحة المهنية لقطاع الرعاية الصحية.
- 4.3 منع الإصابة والمرض للموظفين والمرضى والزوار وكذلك تعزيز صحة الموظفين ورفاهيتهم.
- 4.4 تحديد وإدارة مخاطر السلامة و الصحة المهنية في مكان العمل بشكل فعال من خلال التحديد المنهجي للمخاطر وتقييم مخاطرها وتنفيذ السيطرة الفعالة على المخاطر.
- 4.5 تأكد من الإبلاغ عن المخاطر والحوادث على الفور، والتحقيق فيها عند الاقتضاء، وتنفيذ تدابير الرقابة للقضاء على مخاطر التكرار أو تقليلها.
- 4.6 تحديد الوثائق وإبلاغ مسؤوليات السلامة و الصحة المهنية ، وسلطة التصرف ومتطلبات الإبلاغ للموظفين على جميع المستويات في مكان العمل.
- 4.7 توفير الموارد المالية والمادية المناسبة لضمان التنفيذ الفعال لنظام إدارة السلامة و الصحة المهنية.
- 4.8 إشراك الموظفين المؤهلين والكفاءة المناسبين لضمان التنفيذ الفعال لنظام إدارة السلامة و الصحة المهنية.
- 4.9 إنشاء ومراقبة ومراجعة هدف وغايات السلامة والصحة المهنية نحو القضاء على الأمراض/الإصابات/الحوادث المرتبطة بالعمل من خلال التنفيذ الفعال:
  - أ. مرافق رعاية صحية خالية من التدخين والتبغ.
  - ب. برنامج شامل لتحديد المخاطر وإدارة المخاطر.
  - ت. الصحة المهنية والمراقبة الطبية وبرامج الاستعداد لمكان العمل.
  - ث. إجراءات العمل الآمنة في التعامل مع المواد الخطرة بما في ذلك إدارة النفايات.
  - ج. برنامج إدارة الطوارئ
  - ح. برنامج التفويض والتدقيق.
  - خ. بروتوكول الإبلاغ والتحقيق في الحوادث.
  - د. برنامج إدارة المقاولين.
  - ذ. برنامج التواصل والتدريب في مجال السلامة و الصحة المهنية .
  - ر. عملية مراقبة الوثائق الخاصة بالصحة والسلامة المهنية والاحتفاظ بها.
- 4.10 الحفاظ على البنية التحتية المادية، بما في ذلك المباني والمصانع والمعدات بشرط يضمن أنها آمنة للاستخدام.
- 4.11 تحديد ومعالجة قضايا السلامة و الصحة المهنية في تصميم وتنفيذ المشاريع الجديدة.
- 4.12 التحسين المستمر لأداء نظام إدارة السلامة والصحة المهنية.

